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&#1575;&#1614;&#1601;&#1614;&#1585;&#1614;&#1575;&#1614;&#1610;&#1618;&#1578;&#16
14; &#1605;&#1614;&#1606;&#1616;
&#1575;&#1578;&#1617;&#1614;&#1582;&#1614;&#1584;&#1614;
&#1575;&#1616;&#1604;&#1614;&#1607;&#1614;&#1607;&#1615;
&#1607;&#1614;&#1608;&#1614;&#1610;&#1607;&#1615;
&#1608;&#1614;&#1575;&#1614;&#1590;&#1614;&#1604;&#1617;&#1614;&#1607;&#1615;
&#1575;&#1604;&#1604;&#1607;&#1615; &#1593;&#1614;&#1604;&#1614;&#1609;
&#1593;&#1616;&#1604;&#1618;&#1605;&#1613; 
&#1608;&#1614;&#1582;&#1614;&#1578;&#1614;&#1605;&#1614;
&#1593;&#1614;&#1604;&#1614;&#1609;
&#1587;&#1614;&#1605;&#1618;&#1593;&#1616;&#1607;&#1616;
&#1608;&#1614;&#1602;&#1614;&#1604;&#1618;&#1576;&#1616;&#1607;&#1616;
&#1608;&#1614;&#1580;&#1614;&#1593;&#1614;&#1604;&#1614;
&#1593;&#1614;&#1604;&#1614;&#1609;
&#1576;&#1614;&#1589;&#1614;&#1585;&#1616;&#1607;&#1616;
&#1594;&#1616;&#1588;&#1614;&#1575;&#1608;&#1614;&#1577;&#1611;
&#1601;&#1614;&#1605;&#1614;&#1606;&#1618; 
&#1610;&#1614;&#1607;&#1618;&#1583;&#1616;&#1610;&#1607;&#1616;
&#1605;&#1616;&#1606;&#1618; &#1576;&#1614;&#1593;&#1618;&#1583;&#1616;
&#1575;&#1604;&#1604;&#1607;&#1616;
&#1575;&#1614;&#1601;&#1614;&#1604;&#1575;&#1614;
&#1578;&#1614;&#1584;&#1614;&#1603;&#1617;&#1614;&#1585;&#1615;&#1608;&#1606;&#16
14;  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; "Nefsinin
arzusunu ilah edinen, Allah'ın; (halini) bildiği i&ccedil;in  saptırdığı ve kulağını ve kalbini
m&uuml;h&uuml;rlediği, g&ouml;z&uuml;ne de perde &ccedil;ektiği kimseyi  g&ouml;rd&uuml;n
m&uuml;? Şimdi onu Allah'tan başka kim doğru yola eriştirebilir? H&acirc;l&acirc;
d&uuml;ş&uuml;n&uuml;p  ibret almayacak mısınız?" (C&acirc;siye, 45/23) 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; İnsanoğlu yaratılışı
itibarıyla d&uuml;nya nimetlerine meyyaldir. Onun  d&uuml;nyaya ve d&uuml;nya nimetlerine
meyli, yaşama arzusunun bir gereğidir. Bu itibarla  insan, &ouml;l&uuml;m&uuml; arzu etmez. Her
insan gibi biz m&uuml;minler de daha uzun &ouml;m&uuml;rl&uuml; olmayı,  daha sağlıklı ve
mutlu yaşamayı arzu ederiz. Ancak bu d&uuml;nyadaki hayatımızın  &ouml;l&uuml;mle sınırlı
olduğunu, &ouml;l&uuml;ms&uuml;zl&uuml;ğ&uuml;n ve ebediyetin ancak ahiret hayatında 
olduğunu biliriz ve buna inanırız. Ahiret hayatındaki ebed&icirc; mutluluğu kazanmamız  i&ccedil;in
d&uuml;nya hayatındaki arzu ve isteklerimizin meşru &ouml;l&ccedil;&uuml;ler d&acirc;hilinde 
sınırlandırılması gerekir. Arzu ve isteklerin sınırsızlığı insana mutluluk  değil, doyumsuzluk ve
sonunda huzursuzluk getirir. Sevgili Peygamberimiz,   &#1604;&#1614;&#1608;&#1618;
&#1571;&#1614;&#1606;&#1617;&#1614; &#1604;&#1575;&#1576;&#1618;&#1606;&#1616;
&#1570;&#1583;&#1614;&#1605;&#1614;
&#1608;&#1614;&#1575;&#1583;&#1616;&#1610;&#1575;&#1611;



&#1605;&#1616;&#1606;&#1618; &#1584;&#1614;&#1607;&#1614;&#1576;&#1616;
&#1571;&#1614;&#1581;&#1614;&#1576;&#1617;&#1614; &#1571;&#1614;&#1606;&#1618;
&#1610;&#1614;&#1603;&#1615;&#1608;&#1606;&#1614; &#1604;&#1614;&#1607;&#1615;
&#1608;&#1575;&#1583;&#1616;&#1610;&#1575;&#1606;&#1616;  &#1548;
&#1608;&#1614;&#1604;&#1614;&#1606;&#1618;
&#1610;&#1614;&#1605;&#1618;&#1604;&#1571;&#1614;
&#1601;&#1614;&#1575;&#1607;&#1615; &#1573;&#1616;&#1604;&#1575;&#1617;&#1614;
&#1575;&#1604;&#1578;&#1617;&#1615;&#1585;&#1614;&#1575;&#1576;&#1615; &#1548;
&#1608;&#1614;&#1610;&#1614;&#1578;&#1615;&#1608;&#1576;
&#1575;&#1604;&#1604;&#1617;&#1614;&#1607;&#1615;
&#1593;&#1614;&#1604;&#1614;&#1609; &#1605;&#1614;&#1606;&#1618;
&#1578;&#1614;&#1575;&#1576;&#1614; 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; 
&ldquo;İnsanoğlunun bir vadi dolusu altını olsa bir İkincisini ister;  onun (bu ihtirasını) ancak toprak
(&ouml;l&uuml;m) doyurur. Allah, t&ouml;vbe edenin t&ouml;vbesini  kabul eder&rdquo;
(M&uuml;slim, &ldquo;Zek&acirc;t", 117; hadis no: 2464) buyurarak insanın arzu ve  isteklerinin
t&uuml;kenmeyeceğine; bunun ancak &ouml;l&uuml;mle son bulacağına işaret etmiştir.  Bu
bakımdan İslam dinine g&ouml;re insan arzu ve ihtiraslarının mahk&ucirc;mu ve esiri  olmamalıdır.
Arzu ve isteklerini kontrol altında tutabilmelidir. Mutluluğun yolu  da arzu ve isteklerin kontrol altına
alınmasından ge&ccedil;er.  &#1575;&#1604;&#1602;&#1606;&#1575;&#1593;&#1577; 
&#1603;&#1606;&#1586;&#1612; &#1604;&#1575; &#1610;&#1601;&#1606;&#1609; 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; &ldquo;Kanaat
t&uuml;kenmez hazinedir" s&ouml;z&uuml;nde olduğu gibi insan, arzu  ve isteklerini kontrol altına
alarak arzu ettiğine erişemese de, bulunduğu h&acirc;l  &uuml;zere mutluluğu yakalayabilir.
Mutluluk, insanın insan olması itibarıyla  sınırsız bir &ouml;zg&uuml;rl&uuml;ğ&uuml;n&uuml;n
olmadığını bilmesine bağlıdır.  
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Nefis ve heva yani
arzu ve isteklerin bir disiplin altına  alınmadığı, hi&ccedil;bir değer tanımadan sorumsuzca yerine
getirilmeye &ccedil;alışıldığı  durumda insan, tamamen bu duyguların ve isteklerin mahk&ucirc;mu
olabilir. Kontrols&uuml;z  ve başıboş bir iştah mahk&ucirc;miyeti, ger&ccedil;ekte insanın
&ouml;zg&uuml;r iradesini arzu ve  heveslerine teslim etmesi anlamına gelir. İşte bu durumda
insan, belki de hi&ccedil;  farkında olmadan, &acirc;yet-i kerimede ifade edildiği gibi  
&#1605;&#1614;&#1606;&#1616;
&#1575;&#1578;&#1617;&#1614;&#1582;&#1614;&#1584;&#1614;
&#1575;&#1616;&#1604;&#1614;&#1607;&#1614;&#1607;&#1615;
&#1607;&#1614;&#1608;&#1614;&#1610;&#1607;&#1615; 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; &ldquo;nefsinin
arzusunu ilah edinen&rdquo; birisi oluverir. &Acirc;yet-i  kerimede nefs&icirc; arzularını ilah edinen
kimsenin Allah&rsquo;ı tevh&icirc;d etmek hususunda  sapıklığa d&uuml;şt&uuml;ğ&uuml; ve
buna bağlı olarak da kulaklarının ve kalbinin m&uuml;h&uuml;rlendiği,  g&ouml;zlerine de perde
&ccedil;ekildiği belirtilmektedir. Zira Allah&rsquo;ı tevh&icirc;d etmek, O&rsquo;ndan  başkasının
ilahlığının reddedilmesiyle, O&rsquo;nun emir ve yasaklarını kendi arzu ve  heveslerine tercih
etmekle olur. Bir kimse, Allah&rsquo;ın yeg&acirc;ne yaratıcı olduğunu  kabul ettiği halde
O&rsquo;nun emir ve yasakları konusunda kayıtsız kalırsa bu durum o  kimsenin, Allah&rsquo;ın
ilahlığını tasdik etmekte kusurlu olduğu anlamına gelir.  B&ouml;yle bir kimse kendi heva ve
hevesini &ldquo;ilah&rdquo; edinecek şekilde putlaştırırsa,  bununla, kendi sonunu hazırlayarak
ger&ccedil;eği anlamaya kulaklarını tıkamış,  g&ouml;zlerini ve kalbini kapatmış demektir. Artık
onun zihnini hakikate a&ccedil;ma  konusunda Allah&rsquo;tan başka hi&ccedil;bir kimsenin



faydası beklenemez. Bu durumda  Allah&rsquo;tan ona bir fayda h&acirc;sıl olması i&ccedil;in;
Allah&rsquo;ın onun anlayışını d&uuml;zeltmesi,  kalbini hakikate a&ccedil;ması ve
g&ouml;zlerindeki perdeyi kaldırması i&ccedil;in, o kimsenin heva  ve arzularının mahk&ucirc;mu
olmaktan kendini kurtarmaya gayret etme iradesini  g&ouml;stermesi ve Allah&rsquo;a
y&ouml;nelmesi gerekir. 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; &Ouml;yleyse
&acirc;yetteki   &#1575;&#1614;&#1601;&#1614;&#1604;&#1575;&#1614;
&#1578;&#1614;&#1584;&#1614;&#1603;&#1617;&#1614;&#1585;&#1615;&#1608;&#1606;&#16
14;  &nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; 
&ldquo;H&acirc;l&acirc; d&uuml;ş&uuml;n&uuml;p ibret almayacak mısınız?!&rdquo; ikazının
dikkate  alınması gerekir. Bu itibarla biz m&uuml;minler dahi, yaratılışı itibarıyla iyi ve 
k&ouml;t&uuml;y&uuml; işlemeye yatkın ve muktedir olmamız hasebiyle, arzu ve isteklerimizi 
putlaştırma tehlikesine karşı uyanık olmalıyız. Her t&uuml;rl&uuml; istek ve iştahımızı  bir disiplin
i&ccedil;erisinde kontrol altında tutmalıyız. Bunun yolu, Allah&rsquo;a  y&ouml;nelerek,
O&rsquo;nun emir ve yasaklarına riayet etmek suretiyle O&rsquo;ndan yardım  dilemekten
ge&ccedil;er. &Acirc;yet-i kerimede ifade edilen kulağın ve kalbin  m&uuml;h&uuml;rlenmesinin,
g&ouml;zlere perde &ccedil;ekilmesinin kendi yapıp ettiklerimizle doğrudan  ilgili olduğunu
unutmamamız gerekir. Arzu, heves ve ihtiraslarımızın Allah&rsquo;ın  emir ve yasaklarıyla sınırlı
olduğunu bilmemiz ve bunlara riayet etmemiz  gerekir. Allah&rsquo;ın bildirdiği helal ve haramlara,
emir ve yasaklara bağlı  kaldığımız &ouml;l&ccedil;&uuml;de, hakikati anlama ve uygulama
konusunda Allah&rsquo;ın yardımını ve  yaratmasını hak ederiz. Bunlara kayıtsız kaldığımız
&ouml;l&ccedil;&uuml;de de duyu organlarımız  hakikati anlama ve uygulama konusunda
k&ouml;relir ve sonu&ccedil;ta duyarsız h&acirc;le  gelebilirler. 
&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp;&nbsp; Dr. B&uuml;nyamin
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